
El senyor conseller de Presidència:

Moltes gràcies, senyor president.
Jo, l’únic que vull dir és que com no hi ha hagut pre-

gunta, no pot haver-hi resposta. (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies.
Senyora Mollà.

La senyora Mollà Herrera:

Jo crec que la pregunta ha estat molt clara, senyor
Ciscar: van a fer dimitir eixe pirata que tenen en Castelló?
Eixa ha segut la pregunta. (Remors) Així de clar.

Però parlem d’altres pirates. Pirates, els pirates de
Bancaixa: el senyor Olivas. Miren, vostés diuen que és el
que consell d’administració de Bancaixa és un ens autò-
nom, però sí que reconeixen, efectivament, que part d’eixe
consell d’administració està elegit per La Generalitat.

Per tant, vostés estan fent les gestions perquè se faça
pagar a este senyor i se l’aparte de les seues responsabili-
tats en aquesta entitat financera?

Se’ls està exigint als consellers que actuen en nom de La
Generalitat o estan fent com han fet en la CAM, deixar que els
consellers saquejaren i saquejaren amb sous astronòmics i actua-
ren al marge de la voluntat popular de la institució pública?

S’estan sotmetent també vostés no solament a Rajoy, a
Merkel i als mercats, sinó també als consellers, o tenen alguna
cosa, alguna cosa de legitimitat per a exigir com a institució...?

El senyor president:

Moltes gràcies.
Senyor vicepresident.

El senyor conseller de Presidència:

Moltes gràcies, senyor president.
Mire, senyora Mollà, per al seu coneiximent, li diré que

als consellers que estan en el consell d’administració els
nomenen els consellers, no els nomena La Generalitat.

Les responsabilitats sobre tot el que té a vore amb una caixa
d’estalvi, amb una entitat financera en general les té l’estat, a
través del Ministeri d’Economia, a través... a través del Banc
d’Espanya.

I li diré més, li diré més, ací en esta comunitat, en l’any
1997, el govern del Partit Popular va reformar la llei valen-
ciana de caixes d’estalvi i va introduir incompatibilitats
que estaven en l’anterior llei que va aprovar el govern
socialista. I, des d’aleshores, ningun càrrec públic electe en
un municipi o ningun parlamentari pot estar en un consell
d’administració. Per tant, més rigor quan parlen i sàpien
vostés del que parlen.

Moltes gràcies. (Aplaudiments)

El senyor president:

Muchas gracias.
Pregunta de la síndic del Grup Parlamentari Esquerra

Unida, senyora Marga Sanz.

La senyora Sanz Alonso:

Bon dia, president.
Señorías.
Señor presidente.
En un marco de recortes y privatizaciones como los que

estamos viviendo, el Consell ha reconocido la existencia
de negociaciones para ubicar un parque Ferrari en las
inmediaciones del circuito de Cheste.

Señor presidente, ¿tienen ustedes algún estudio que deter-
mine el coste-beneficio que puede suponer dicho proyecto en
este contexto de crisis y paro que estamos sufriendo?

El senyor president:

Muchas gracias.
Molt honorable president.

El senyor president del Consell:

Gracias, señor presidente.
Señora Sanz, el gobierno tiene siempre las puertas

abiertas para que cualquier empresa o sociedad o inversor
privado que quiera venir pueda comentarlo, siempre, por-
que es una garantía de poder generar empleo y prosperi-
dad. Y lo vamos a seguir haciendo, lo vamos a seguir
haciendo.

Y por eso, todas las medidas que hemos ido adoptando
durante este año lo que vienen es…, facilitar las inversio-
nes, tanto de aquí, de los emprendedores nuestros, como
también de la gente de fuera.

Y vamos a seguir hablando con todos aquellos que
estén interesados en invertir en la Comunidad Valenciana y
en aquellas personas que quieran generar empleo y, sobre
todo, prosperidad. Porque esta es nuestra mayor preocupa-
ción, la nuestra y la de los ciudadanos, que lo que quieren
es que vuelva otra vez a generarse confianza, empleo y,
sobre todo, prosperidad.

Ha habido estos días noticias sobre la posibilidad de
que pueda venir esta inversión a la Comunidad Valenciana,
como otras, que también hay contactos. Pero lo que le
vengo a decir, lo que le vengo a decir es que lo importante
es que seguimos siendo atractivos, a pesar de lo que algu-
nos dicen, para que aquí venga inversión, se pueda generar
empleo y, sobre todo, dinamismo económico.
(Aplaudiments)

El senyor president:

Muchas gracias.
Señora Sanz.

La senyora Sanz Alonso:

Muchas gracias.
Mire, si hay otras, también sería bueno que las cono-

ciéramos, señor presidente.
Pero yo quiero contextualizar las noticias aparecidas en

prensa, porque aquí no vivimos al margen de unas deter-
minadas realidades.

Mire, el paro en nuestra comunidad pasa de las 600.000
personas, llegamos casi al 28% de índice. Son más de
150.000 familias, y esto está ya en los medios y en las esta-
dísticas, cuyos miembros adultos no llevan ningún ingreso
a casa. Somos la comunidad con más desahucios: 13.711
personas perdieron su vivienda en 2011. Muchas familias
no pueden recuperar sus inversiones colocadas en Bankia
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y en el Banco de Valencia, so pena de perder parte de sus
ahorros, en el momento en que más los necesitan.

El endeudamiento de La Generalitat y la falta de capa-
cidad para financiarse les ha llevado a colocar deuda a seis
meses a un prohibitivo 7% de interés, superior al que
pagan los gobiernos de Grecia, de Portugal y de Irlanda, y
desoyendo al seño Rajoy, que dice que colocar deuda
pública al 7% es ruinoso.

El presidente de Femeval, por ejemplo, anuncia un
panorama sombrío en la industria, con caídas consecutivas
del empleo, de la actividad industrial y, por primera vez
desde 2009, del valor de las exportaciones, y piden ayuda.
Los impagos del Consell siguen siendo escandalosos.

Mire, señor presidente, en medio de este desastre, en
medio de tanto padecimiento, injusticias y empobreci-
miento, en medio del absoluto desamparo del tejido indus-
trial, en medio de la pérdida de nuestras cajas y bancos, en
ese contexto, hablar de parque Ferrari sencillamente es
pornográfico, es pornografía política, no tiene otro, otro,
otro calificativo. (Aplaudiments) Y se lo digo con esas
gruesas palabras. Así es como lo entiende la ciudadanía.

Y ¿se empeñan en decir que no nos va a costar un euro
a los valencianos? Porque aquí todo nos ha costado algo,
todo. Fórmula 1, se cansaron de repetir a coste cero para
las arcas públicas, y realmente, que sepamos, 18 millones
de canon anual a lo largo de las siete competiciones que se
realizarán. Valmor, comprada a un euro, ya lleva 41 millo-
nes de dinero público en 2012. Terra Mítica, con un plan
de viabilidad de perspectivas envidiables, la Paramount de
reclamo, acaba en suspensión de pagos después de una
inversión de 260 millones. Ciudad de las Artes y las
Ciencias, el recinto, efectivamente, más visitado de
España, rentabilidad nula, más de 1.100 millones de inver-
sión y unos suculentos honorarios del señor Calatrava.
Ciudad de la Luz, 300 millones en inversión, que ahora
Bruselas exige su retorno. Y podemos hablar de Mundo
Ilusión, de la Ciudad de las Lenguas, del aeropuerto de
Castellón, de la visita del papa, etcétera, etcétera.

Díganos, señor presidente, ¿por qué ahora las cosas van a
ser diferentes, por qué ahora este proyecto tiene que ser dife-
rente? Todo nos ha costado, hasta ahora todo, por la inversión
que ha supuesto, por la falta de rendimiento y por una gestión
nefasta que nos ha llevado a un endeudamiento hasta las
cejas. Y no solo por eso, sino porque ninguno de los parques
temáticos que ustedes proyectaron llegaron al dintel de los
cinco millones de visitantes, que es lo que se requiere para
que este tipo de inversiones sea rentable.

Y por mucho que nos diga que parque Ferrari va ligado
al circuito, nos tendrá que decir en qué se basa para decir
que podrá llegar a tener cinco millones de visitantes, cuan-
do cinco millones de visitantes, señor Fabra, es lo que ha
tenido por turismo esta comunidad durante el 2011. ¿Eso
todo se va a colocar dentro de Cheste o dentro del parque
Ferrari? Tendremos que ver cómo se puede realizar eso.
Díganos si existe algún tipo de estudio.

¿Cómo vamos a creer ahora, si han faltado a su palabra
reiteradamente, lo que ustedes nos dicen? Nos dicen que
están abiertos a este tipo de inversiones, pero no nos dicen
lo que puede costar, ¿eh? Nos dicen que va a haber una
inversión de 1.000 millones, que parece que la hacen otras
personas, otros financieros, que va a haber 2.000 empleo
netos a raíz de estas inversiones, pero que ustedes solo
regalarán el terreno. Mire, eso es una concepción perversa
del patrimonio público. El terreno es dinero, porque es
dinero de los valencianos, es patrimonio de los valencia-
nos. Y, por lo tanto, a partir de que ustedes regalen dinero,
está ya costando dinero a los valencianos.

Y detrás de este proyecto, señor presidente, si la salida
que ustedes ofrecen a esta gravísima crisis es parque
Ferrari, están demostrando su incapacidad y la de su
Consell para adoptar medidas de impulso y estímulo eco-
nómico para generar el empleo, incapacidad para cambiar
el curso de nuestra economía. Y ¿se atreven así a hablar de
austeridad? Cuando usted anunció el fin de la era de los
grandes eventos y proyectos temáticos, nos creímos a
salvo de ese...

El senyor president:

Vaya concluyendo, señora Sanz.

La senyora Sanz Alonso:

...de endeudamiento, derroche –gracias, presidente–,
corrupción y ruina a la que su predecesor nos llevó.

Lo único que están haciendo en estos momentos es pro-
longar sueños megalómanos del ex presidente Camps, que
siguen marcando la agenda del Consell que usted preside,
señor Fabra.

Muchas gracias.

El senyor president:

Muchas gracias. (Aplaudiments)
Molt honorable president.

El senyor president del Consell:

Muchas gracias, señor presidente.
Señora Sanz, ¿tanto le cuesta a usted creer en las posi-

bilidades de la Comunidad Valenciana, tanto le cuesta a
usted creer, que es capaz de desprestigiar cualquier tipo de
inversión que pueda venir a generar empleo en esta comu-
nidad? ¿La parece a usted razonable? ¿Qué mensaje les
estamos dando a los posibles inversores? Usted no genera
ningún tipo de confianza, ninguno. Porque, además, dice
cosas contrarias a las que luego llevan en la práctica cuan-
do pueden gobernar. Eso no es coherencia, señora Sanz, ni
es generación de confianza.

Mire usted, gracias al esfuerzo de esta comunidad,
hemos hecho posible que el año pasado hubiera un
incremento en la inversión extranjera de 351 millones
de euros. Eso es generación de puestos de trabajo y es
tener la confianza de inversores extranjeros, de empre-
sas –que ya están aquí– internacionales, que siguen
apostando por la comunidad. Y tenemos que seguir ofre-
ciendo esa ayuda a esas empresas para que sigan encon-
trando el escenario perfecto para poder desarrollar estas
empresas. (Aplaudiments) Pero parece que a usted eso
no le convence.

Y hablar de una inversión de 1.000 millones euros,
usted lo trata con absoluta frivolidad. ¡Ojalá vinieran
muchas, señora Sanz, inversiones de 1.000 millones de
euros a esta comunidad! Y vamos a seguir trabajando para
que sean una realidad y que todas las personas que encuen-
tren (aplaudiments) un trabajo sepan que ustedes no las
habrían traído a esta comunidad. Parece mentira que luego
ustedes quieran llevar la bandera y la pancarta del trabaja-
dor. Están haciendo posible, con esa crítica a inversiones
extranjeros, que no pueda venir dinero y que no pueda
generarse puestos de trabajo en nuestra comunidad. Vamos
a seguir por esa línea.

Porque, además, estamos observando que a través de
ese atractivo que tienen muchas empresas en nuestra



comunidad, luego también un dato objetivo, como es el
número de turistas, que se va incrementando.

Mire usted, gracias al esfuerzo que está haciendo el
estado, la ciudad de Valencia y La Generalitat, el número
de cruceristas en el primer trimestre se ha incrementado
con respecto al del año pasado, se ha multiplicado por más
de cuatro. Y eso es un motor dinamizador para la economía
de esta ciudad y de la Comunidad Valenciana. Ese es el
camino, posibilitar que venga de fuera a traer inversiones
y hacer posible que cuantas más personas puedan encon-
trar un puesto de trabajo, mejor.

Desde el gobierno vamos a seguir trabajando en esa línea,
escuchando a todas las personas de aquí y de fuera que quie-
ran invertir, y se lo puedo asegurar. Lo vamos a poner fácil,
porque en estos momentos lo que más nos preocupa a todos
los ciudadanos es poder conseguir el que rompamos la inercia
de ruptura de lo que es puestos de trabajo y poder generar
confianza, empleo y, sobre todo, proyectos de futuro.

Esa es la única obsesión que tiene este gobierno, y es la
preocupación que tienen los ciudadanos. Y el Partido
Popular y este gobierno va a estar siempre en la línea de lo
que les preocupa a los ciudadanos. Vamos a seguir trabajan-
do para generar ese marco de confianza y de credibilidad en
los mercados exteriores para que sigan invirtiendo aquí.

Y le puedo asegurar que no vamos a poner ni un solo
euro, porque esto es inversión privada, y cabe, cabe en
nuestro mercado, y especialmente en lo que queremos en
la Comunidad Valenciana, que vengan muchos inversores
privados a generar empleo y prosperidad. (Aplaudiments)
Por eso, señora Sanz, no se preocupe, no se preocupe. Ha
puesto ejemplos que no son los que se van a dar aquí. Y
bienvenidas aquellas inversiones extranjeras o de aquí que
lo que quieran es generar prosperidad y bienestar a todos
los ciudadanos de la Comunidad Valenciana.

Muchas gracias. (Aplaudiments)

El senyor president:

Muchas gracias.
Señor Albiol.

La senyora Albiol Guzmán:

El fiasco de la seua política de megaprojectes, de la
seua política de cartó pedra, ja ha quedat més que demos-
trada. La muntanya russa de Terra Mítica ens ha catapultat
a l’estrellat de l’atur.

Malgrat això, a Castelló, com si no tinguérem prou amb
el forat negre que suposa l’aeroport de Castelló, continuen
insistint en, per exemple, la Ciudad de las Lenguas. Més de
300.000 euros s’han gastat ja en la Ciudad de las Lenguas,
un projecte fantasma. Un projecte que sols és l’excusa per
a urbanitzar 500.000 metres quadrats en primera línia de
platja, un projecte que era l’excusa per a jubilar l’alesho-
res alcalde de Castelló, el senyor Gimeno, perquè vosté
ocupara l’alcaldia de Castelló.

La Ciutat de les Llengües està pressupostada en 300
milions d’euros, 300 milions d’euros ens costarà el seu lloc
a l’alcaldia, que era li permet estar en el Palau de La
Generalitat. Estan retallant en educació i sanitat. Pensen,
continuen...

El senyor president:

Moltes gràcies. (El senyor president desconnecta el
micròfon de la diputada)

Senyora consellera.

La senyora consellera de Turisme, Cultura i Esport:

Muchas gracias, presidente.
Señoría, aunque su pregunta poco tiene que ver con...,

su repregunta con la pregunta inicial, sí que le voy a con-
testar. Le voy a contestar, porque lo que sí que creo que los
valencianos no pueden entender es que el modelo que uste-
des defienden tenga muy poco que ver con darle oportuni-
dades a esta tierra.

Porque si durante muchos años nosotros no hubiéramos
creído realmente que esta tierra tiene oportunidades y hubié-
ramos desarrollado –muy mal financiados, injustamente
financiados– infraestructuras, hoy no seríamos –buena conec-
tividad– hoy no seríamos esa comunidad, ese territorio que
ofrece confianza para que inversores internacionales se fijen
aquí y vengan a invertir 1.000 millones de euros.

Claro que estoy viendo cuál es su modelo. Su modelo
no es que aquí vengan a invertir 1.000 millones para gene-
rar puestos de trabajo y riqueza, su modelo es que 1.000
millones –y por eso comparten gobierno ahora en
Andalucía–, 1.000 millones sí puedan destinarse, fraudu-
lentamente, a pagar, con el dinero de los trabajadores, esos
ERE que han ido a acabar en los bolsillos de los amigos.

Estoy viendo cuál es la diferencia. Usted hablaba...

El senyor president:

Muchas gracias, consellera. (El senyor president des-
connecta el micròfon de la consellera)

Muchas gracias. (Aplaudiments)
Señor Blanco.

El senyor Blanco Giner:

Jo crec que s’equivoquen vostés, perquè ja han dit dos
vegades que les repreguntes no tenen a vore amb les pre-
guntes. El que no tenen a veure amb les preguntes són les
vostres respostes.

I concretament, estan dient que volen generar confian-
ça i credibilitat en els inversors internacionals. I en la ciu-
tadania? I en els valencians i les valencianes d’a peu?

Al senyor president li vam sentir dir en la ràdio fa dos
dies: «En esta administración no puede haber imputados,
porque los ciudadanos estan exigiendo ejemplaridad.» Jo
vaig flipar, vaig flipar perquè la setmana passada li vaig
preguntar directament a vosté, senyor president, pels mem-
bres del seu grup parlamentari imputats o investigats per
casos de corrupció i no em va dir res d’exemplaritat.

En el seu nom em va respondre el vicepresident Ciscar
parlant sobre Andalusia; altres vegades parlen de Cuba, de
Veneçuela, de Singapur. No tenen vostés respecte a les per-
sones a què representem ací. No responen a les preguntes.

I jo li done una segona oportunitat. Diga’m vosté, con-
sidera Les Corts un abocador polític? Va vosté a aprofitar
el postcongrés del seu partit per a fer neteja o ens farà
arrossegar la vergonya als valencians...? (El senyor presi-
dent desconnecta al micròfon del diputat)

El senyor president:

Moltes gràcies.
I torne a repetir les mateixes paraules que he dit abans.

El que està previst en el reglament és que les preguntes
vagen relacionades amb la pregunta que fa el portaveu.
(Veus)
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El senyor Blanco Giner:

Jo he parlat de la confiança i de la credibilitat per a la
ciutadania.

El senyor president:

No té vosté la paraula.

El senyor Blanco Giner:

No. Però si m’obri el micro, jo li parle. (Veus i rialles)

El senyor president:

Senyor Ciscar.

El senyor conseller de Presidència:

Senyor Blanco, senyor Blanco, es pose vosté com es
pose, la seua repregunta no té res a vore amb la pregunta.
Reconega-ho. (Veus) Ara ho vorà.

No vaig a parlar-li de Cuba, ni de Singapur, ni de
Veneçuela, li parlaré de Casares. (Veus) Fins ara, fins ara...
Andalusia. (Protestes. Se sent una veu que diu: «¡Bravo!»
Se sent una altra veu que diu: «Quina poca vergonya que
tenen vostés!»)

El senyor president:

Senyor Blanco, senyor Blanco, el cride a l’ordre!

El senyor conseller de Presidència:

Senyor Blanco, no es pose nerviós, un poc d’educació i
escolte la resposta. Un poc d’educació.

Miren, jo fins ara havia cregut en la coherència políti-
ca..., jo no compartisc la seua ideologia, però havia cregut
en la coherència política del seu grup. Després de vore el
que estan fent a Andalusia, el que segurament ja estan
anunciant que es farà a Astúries, i després de vore allò de
l’exalcalde de Casares amb la màfia russa, (veus) ja no
m’ho crec.

El senyor president:

Senyor Blanco, el cride a l’ordre per segona volta.
(Aplaudiments. Veus) I l’advertisc.

Proposició no de llei, de tramitació especial d’urgència,
sobre la convocatòria d’una consulta popular respecte a
la proposta anunciada pel Consell de privatització de la
gestió sanitària de totes les infraestructures sanitàries,
presentada pel Grup Parlamentari Compromís (RE

número 21.460, BOC número 73)

El senyor president:

Sèptim punt de l’ordre del dia: presa en consideració de
la Proposició no de llei de tramitació especial d’urgència
sobre la convocatòria d’una consulta popular respecte a la
proposta enunciada pel Consell de privatització de la ges-
tió sanitària de totes les infraestructures sanitàries, presen-
tada pel Grup Parlamentari Compromís.

Per a la presentació i defensa, té la paraula la represen-
tant del Grup Parlamentari Compromís, la diputada
il·lustre Mònica Oltra.

La senyora Oltra Jarque:

Gràcies, senyor president.
Bon dia, senyories.
Acabats els besamans crec que podem continuar este

ple i vore l’interés que desperta en la majoria de la banca-
da popular parlar dels interessos i de les persones que
viuen en este país. Supose que no és tan important com les
inversions estrangeres i supose que els treballadors que
treballen en la sanitat tampoc són tan importants com els
qui podrien treballar en el parc Ferrari. Però, en fi, a nos-
altres sí que ens interessa parlar d’açò, d’una proposta que
té molt a vore precisament amb els serveis públics, té molt
a vore amb la qualitat democràtica i té molt a vore amb
principis de legitimitat democràtica.

La sanitat així com està conceptuada en la nostra legis-
lació, l’article 43 de la Constitució espanyola reconeix el
dret a la protecció de la salut i estableix que competix als
poders públics organitzar i tutelar la salut pública mitjan-
çant les mesures preventives i les prestacions i els serveis
necessaris. L’article 9.2 de l’Estatut d’autonomia, en el
títol II, dels drets dels valencians i valencianes, establix
que tots els ciutadans tenen dret que les administracions
públiques de La Generalitat tracten els seus assumptes de
forma equitativa i imparcial, en un termini raonable, i a
gaudir de serveis públics de qualitat.

El Decret del Consell 111/2011, pel qual s’aprova el
Reglament orgànic de la conselleria, estableix al seu arti-
cle 1, que la Conselleria de Sanitat és el departament del
Consell encarregat de la direcció i execució de la política
en matèria de sanitat i exercix les competències en matèria
de sanitat i salut pública que legalment té atribuïdes. I, al
mateix decret, a l’article 6, se crea l’Agència Valenciana de
Salut com un organisme autònom de caràcter administratiu
de La Generalitat adscrita a la conselleria competent en
matèria de sanitat, el fi del qual són la gestió i l’adminis-
tració del sistema valencià de salut i la prestació sanitària
de la Comunitat Valenciana, repetisc, la gestió i adminis-
tració del sistema valencià de salut. Així ho conceptua el
nostre ordenament jurídic.

Un programa electoral és el contracte social que esta-
blim els partits polítics que ens presentem a les eleccions
amb la ciutadania, allò que legislativament es contempla
que se farà, allò que un se compromet o allò que un creu
que és el millor per a gestionar la vida i els diners públics.
Segons alguns diccionaris, algunes definicions, és un
document mitjançant el qual un partit polític concorre a les
eleccions i se compromet a complir si ix triat o l’exposició
i declaració prèvia de les coses que es faran en una deter-
minada matèria o la prèvia declaració d’allò que es pensa
fer en alguna matèria o ocasió.

Bé, si parlem del PP i sanitat, si parlem del programa
electoral, per descomptat, no hi ha cap menció a allò que
el dia 27 d’abril el vicepresident, José Císcar, va anunciar
que faria amb les àrees de salut. Hi ha vagues referències
al model de col·laboració público-privada però, per des-
comptat, en ninguna part del programa electoral, i m’ho he
llegit amb atenció, se parla de la privatització de la gestió
privada de totes les àrees de salut. En cap lloc es compro-
met a rebaixar les hores i serveis sanitaris, a congelar i
paralitzar infraestructures sanitàries, a reduir els SAMU, a
no obrir hospitals finalitzats, a fer pagar els medicaments
en major o menor mesura a una part important de les per-
sones pensionistes o jubilades, a reduir l’aplicació de la
llei de la dependència, a reduir la qualitat del material sani-
tari, a tancar centres de salut vesprades o dissabtes. I així
podria esgotar tota una llarga llista de mesures que tant el
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